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Protokół Nr BRM.0012.3.11.2022 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 21 listopada 2022 roku 
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Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności w załączeniu. 

Komisji przewodniczyła Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz. 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Sylwia Barszczewska. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka - Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

➢ Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 

➢ Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Przedstawiciel lokalnej prasy - Zbigniew Malinowski. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

przywitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia:  

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej należących do 

zakresu działania komisji. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2023 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2023-2035. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski komisji. 
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Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Do punktu 1 – Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady 

Miejskiej należących do zakresu działania komisji 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

poprosiła o doprecyzowanie lokalizacji nieruchomości. 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że jest to budynek mieszkalny na zapleczu ZDZ. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała dlaczego zaproponowana jest tak wysoka bonifikata. Uważa, że na działce 

przylegającej do budynku można by utworzyć miejsca parkingowe. 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że działka ma 186 m, w związku z czym nie może zostać zagospodarowana 

jako oddzielna nieruchomość. Z tej działki mogą korzystać tylko właściciele tego budynku. 

Wjazd na działkę jest bardzo wąski dlatego też nie ma możliwości utworzenia w tym miejscu 

parkingu. Dodała, że bonifikata w poprzednich latach była udzielana w wysokości nawet 80-

90%. Aktualnie zaproponowana jest bonifikata w wysokości 40%. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała o ilość lokali znajdujących się w budynku. 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że znajdują się tam dwa lokale mieszkalne. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

b) projekt uchwały w sprawie Strategii rozwoju Gminy Olecko do 2030 roku 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 
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omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

c) projekt uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Olecku  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

d) projekt uchwały w sprawie Statutu Centrum Usług Wspólnych w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego przekazania Gminie Kowale Oleckie części zadania 

Gminy Olecko z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

powiedziała, że kierowca operatora gminnego publicznego transportu zbiorowego firmy 

FASTER w dniu 18 października br. odmówił wyjazdu niesprawnym autobusem. W dniu 21 

października br. kierowca otrzymał wypowiedzenie umowy z pracy. Bardzo prosi o 

wyjaśnienie sprawy. Uważa, że bezpieczeństwo mieszkańców korzystających z transportu 

zbiorowego powinno być priorytetem. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych, garaży i lokali użytkowych 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

h) projekt uchwały w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała jakie wynagrodzenie było obecnie wypłacane inkasentom a jakie będzie po podjęciu 

przedmiotowej uchwały. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że aktualnie jest to 300 zł miesięcznie dodatku specjalnego. W 

zaproponowanej uchwale będzie przysługiwać wynagrodzenie w wysokości 5% od pobranych 

i terminowo przekazanych kwot gotówkowych i bezgotówkowych. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

i) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 
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poprosiła o uszczegółowienie kwoty jaka zostanie przeznaczona na materiały promocyjne i 

informacyjne gminy w dz. 630 – Turystyka. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że budżet na promocję był zaplanowany w różnych działach.  Na 

dokumentację techniczną dotyczącą modernizacji obiektu sportowego „Skocznia” 

zaplanowane są środki w wysokości 24 tys., które znajdują się w różnych działach. W dz. 630 

cała kwota jest przeznaczona na dokumentację techniczną. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

poprosiła o informację jakie materiały promocyjne będą zakupione za kwotę zaplanowaną w 

dz. 710 – Działalność usługowa. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że jest to zakup gadżetów, konsultacje społeczne, budżet obywatelski, zakup 

usług, rollup, banerów, plakatów, informatorów itd. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że te środki były zaplanowane w budżecie na bieżący rok, zmiana polega na 

przesunięciu pomiędzy działami. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała jaka kwota w dz. 750 – Administracja publiczna zostanie przeznaczona na opłatę 

wpisowego na rzecz stowarzyszenia „Polskie Miasta Cittaslow” a jaka na zakup materiałów i 

usług promocyjnych gminy. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że na opłatę wpisową przeznaczono 45 tys. zł. Pozostała kwota na promocję. 

Na usługi promocyjne łącznie jest 54.681,00 zł. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała czy gmina otrzymała realne korzyści z przynależności do stowarzyszenia „Polskie 

Miasta Cittaslow” oraz czy były składane wnioski o pozyskanie środków. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że środki finansowe są zagwarantowane w budżecie Urzędu 

Marszałkowskiego pochodzące z Unii Europejskiej. Jak wiadomo perspektywa na lata 2021-

2027 jest już w trakcie realizacji. Polska i Węgry jako jedyne państwa w Europie z powodu 

braku porozumienia w sprawie praworządności nie korzystają ze środków unijnych. 
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Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

dodała, że będąc na wyjeździe studyjnym w Lidzbarku Welskim burmistrz tego miasta 

wyraźnie powiedział, że środki przeznaczone na działalność z Cittaslow pochodzą z Urzędu 

Marszałkowskiego, nie z unii. Zapytała na co zostaną przeznaczone środków zabezpieczone 

w dz. 900 na bieżące utrzymanie terenów zielonych. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że na bieżące utrzymanie czystości zieleni miejskiej. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że utrzymanie terenów zieleni miejskiej to jest również utrzymanie ciągów pieszych 

przy terenach zielonych, zakup soli do posypania ciągów pieszych, zakup piasku, częstsze 

opróżnianie śmietniczek, zbieranie liści itd. Utrzymanie zieleni realizowane jest w formie 

bezpośredniego powierzenia zadań spółce TBS. 

Komisja podjęła dyskusje dotyczącą utrzymania terenów zieleni miejskiej. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

poprosiła o przygotowanie pisemnej informacji dotyczącej kosztu zakupu i wymiany płyt na 

nawierzchni ciągów pieszych przy Alei 450-lecia Olecka oraz kto go poniósł oraz kserokopię 

faktury. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że wykonawca wymiany nawierzchni dokonał bez kosztowo, a kamień został 

przekazany spółce TBS i będzie wykorzystany ponownie. Dodał, że szczegółowa informacja 

zostanie przygotowana na piśmie. 

Członek komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał jaka kwota na dzień dzisiejszy została przeznaczona na zadania inwestycyjne 

zaplanowane na rok obecny. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że 38.173.235,24 zł. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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k) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2022-2035 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

l) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Do punktu 2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2023 rok oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2035 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt budżetu gminy na 2023 r. Zaplanowano dochody ogółem w wysokości 

142.530.286,17 zł. Dochody własne oparte są głównie o wpływy z podatków i opłat lokalnych 

oraz dochodów z majątku gminy. Podatki realizowane przez urzędy skarbowe zostały 

wyszacowane na podstawie przewidywanego wykonania z 2022 r. Ministerstwo Finansów 

przewiduje wzrost o 0,06% wpływy z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych – 

zaplanowano na 15.271.859,00 zł. W strukturze dochodów ogółem dochody własne są 

największą grupą dochodów i wynoszą 94.891.907,71 zł, a stanowią 66,57% dochodów 

ogółem. 

Następną z większych grup dochodów są dotacje z budżetu państwa, zarówno na zadania 

zlecone jak i własne, stanowiące 10,75% dochodów ogółem, które zaplanowano w wysokości 

15.328.747,00 zł, z tego na pomoc społeczną i rodzinę – 14.239.370,00 zł. Dotacje celowe z 

budżetu państwa będą jeszcze określane decyzjami wojewody w trakcie roku budżetowego. 

Subwencja ogólna w dochodach to 29.544.872,00 zł, co stanowi 20,72% dochodów.  

Zaplanowano dotacje na finansowanie wydatków z udziałem środków zagranicznych, w 

wysokości 2.580.875,46 zł, wszystkie na podstawie podpisanych w 2021 i 2022 roku umów o 

dofinansowanie, na projekty do wykonania w 2023 roku: 
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✓ „Zmniejszenie presji na gatunki i siedliska występujące na Obszarze Chronionego 

Krajobrazu Jezior Oleckich poprzez budowę ścieżki rowerowej na trasie Olecko- 

Gordejki Małe”, 

✓ „Dostępny Samorząd w Gminie Olecko”. 

W budżecie zaplanowano wydatki ogółem 153.599.224,22 zł, z tego bieżące stanowią 

71,18% a majątkowe 28,82%. 

Wydatki bieżące: 

• w ramach zadań własnych największe wydatki bieżące związane są z realizacją zadań 

z zakresu pomocy społecznej oraz rodziny i wynoszą 27.262.214,00 zł a stanowią 

24,93% wydatków bieżących, jednak w kwocie 11.975.148,00 zł pokryte są z dotacji z 

budżetu państwa na zadania zlecone i własne a 3.353.599,00 zł to środki własne 

gminy; 

• wydatki bieżące na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą 

zaplanowano w kwocie 42.366.365,73 zł, co stanowi 38,74% wydatków bieżących 

ogółem, w tym około 22 mln finansowane z pozostałych środków własnych gminy; 

• na utrzymanie administracji publicznej zaplanowano 11.312.530,86 zł, co stanowi 

10,34% wydatków bieżących;  

• na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska zaplanowano 10.601.118,84 zł, co 

stanowi 9,69% wydatków bieżących, w tym na gospodarkę odpadami – 5.575.087,60 

zł;  

• wydatki bieżące na kulturę fizyczną, to 5.281.998,00 zł, co stanowi 4,83% wydatków 

bieżących; 

• na kulturę przeznacza się 3.363.450,00 zł; 

• na gospodarkę mieszkaniową, gospodarkę gruntami i nieruchomościami przeznacza 

się 2.248.871,00 zł. 

Zaplanowano rezerwę ogólną w kwocie 326.000,00 zł, obowiązkową celową na zadania z 

zakresu zarządzania kryzysowego – 320.000,00 zł oraz celową na realizację inicjatyw 

lokalnych w wysokości 50.000,00 zł i celową na realizację budżetu obywatelskiego – 

275.000,00 zł. 

Wydatki majątkowe zaplanowano w kwocie 44.258.301,31 zł. Największe środki przeznacza 

się na: 

✓ Modernizację i rozwój sieci oświetlenia ulicznego w Gminie Olecko – 12.705.323,29 zł 

(dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – 11.434.790,87 zł), 
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✓ Zmniejszenie presji na gatunki i siedliska występujące na Obszarze Chronionego 

Krajobrazu Jezior Oleckich – 3.425.647,29 zł (dofinansowanie środków UE – 

2.564.475,46 zł), 

✓ Przebudowa i rozbudowa boiska przy Szkole Podstawowej nr 4 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Ks. Jana Twardowskiego w Olecku – 6.407.526,73 zł 

(dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – 6.331.548,15 zł). 

Zaplanowano zadania zgłoszone przez wszystkie sołectwa finansowane z funduszu 

sołeckiego na kwotę ogółem 718.545,23 zł. 

Przedłożony Radzie Miejskiej do uchwalenia budżet gminy na 2023 rok zaplanowany jest z 

deficytem w kwocie 11.068.938,05 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze 

sprzedaży papierów wartościowych emitowanych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

w kwocie 5.191.497,05 zł oraz wolnymi środkami z lat poprzednich w kwocie 5.877.441,00 zł. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

powiedziała, że budżet na oświatę w porównaniu do obecnego roku jest mniejszy o 1,3 mln 

zł. Zapytała skąd tak duża różnica mając świadomość, iż od tycznia są zaplanowane podwyżki 

wynagrodzeń dla nauczycieli. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że nie zostały zaplanowane środki na podwyżki dla nauczycieli ponieważ 

budżet na to nie pozwolił. Dochody nie wzrosły na przyszły rok a wydatki zostały ograniczone 

do minimum. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

zwróciła uwagę, iż drastycznie zostały obcięte środki na zakup materiałów i wyposażenia, 

zakup środków dydaktycznych i książek. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że na zakup środków dydaktycznych gmina otrzymuje dodatkowe środki 

finansowe w trakcie roku budżetowego. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że propozycja utworzenia CUW ma na celu obniżenie kosztów, co przedłoży się na 

lepszą kondycję finansową gminy. Budżet w obecnych czasach, przy tak szalejącej inflacji jest 

o wiele trudniejszy aniżeli podczas pandemii. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 



11 
 

zaproponowała aby część środków zaplanowanych w budżecie Gminy Olecko na 2023 rok w 

dziale XIX Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – organizacja imprez kulturalnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej w wysokości 32.271,00 zł została przeznaczona na 

przeprowadzenie konsultacji i warsztatów z młodzieżą szkolną w klasach VII-VIII na temat 

działalności Oleckiej Rady Młodzieżowej. Po takich konsultacjach i wyborze nowych radnych, 

padną konkretne propozycje działań można przeznaczyć środki finansowe na ich realizację. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

powiedział, że kilka dni temu odbył spotkanie z młodzieżą zainteresowaną pracami ORM, 

padła propozycja zmiany statutu, sposobem wyboru do rady. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała o wiek radnych. 

Członek komisji – Jakub Dziubiński 

odpowiedział, że młodzież jest w wieku od 13 do 25 lat. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zwróciła uwagę, iż młodzież po maturze wyjeżdża na studia. Zaproponowała aby obniżyć 

wiek do 18 lat. Osoby pełnoletnie mogą startować w wyborach do rady miejskiej. 

Komisja podjęła dyskusje na temat działalności Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała o kwotę zadłużenia na koniec 2022 roku oraz koszt obsługi długu. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że zadłużenie wynosi 56.734.000,00 zł, a planowany koszt obsługi długu na 

koniec 2022 roku wynosić będzie 2.123.713,44 zł. W roku poprzednim koszt obsługi długu 

wynosił 520 tysięcy zł. 

Komisja podjęła dyskusje dotyczącą trwających inwestycji, ich kosztu i zasadności oraz 

budżetu obywatelskiego. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

zauważyła, iż w dziale pomoc społeczna jest znaczący wzrost zaplanowanych środków w 

stosunku do roku obecnego. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
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odpowiedział, że w tym dziale znajdują się również zadania zlecone, czyli wszystkie dodatki 

przyznawane przez państwo (dodatki węglowe, energetyczne, osłonowe itd.). 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała czy nie ma obawy, iż zaplanowany budżet inwestycyjny w wysokości ok. 44 mln nie 

jest za mały w związku z rosnącą inflacją. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że wzrost może dotyczyć procentu obsługi długu. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała czy w związku z opóźnieniami bądź niedotrzymania terminu wykonania inwestycji 

firmy płaciły kary umowne dla gminy, jeśli tak to w jakiej wysokości. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że przedsiębiorcy którzy składali wnioski o wydłużenie terminu wykonania 

inwestycji otrzymywali zgodę gdyż przedstawiali takie dokumenty, które na to pozwalały i 

mieściło to się w ramach obowiązującego prawa. Jedynym wykonawcą któremu będą 

naliczane odsetki za opóźnienie to wykonawca, który realizuje zadanie 5 przejść dla pieszych 

wokół Placu Wolności. 

Innych pytań ani uwag do projektu nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 3 głosach za i 4 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu Gminy Olecko na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

powiedziała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa powinna obejmować okres roku 

budżetowego oraz co najmniej trzech kolejnych lat, jednak nie krócej niż okres, na jaki 

przyjęto limity wydatków, określone dla każdego przedsięwzięcia ujętego w dokumencie. 

Ponadto prognozę kwoty długu, stanowiącą część WPF, sporządza się na okres, na który 

zaciągnięto oraz zamierza się zaciągnąć zobowiązania. W praktyce oznacza to, że WPF należy 

opracowywać co roku z uwzględnieniem okresu realizowanych przedsięwzięć. Natomiast 

prognoza kwoty długu, jako dokument uzupełniający WPF, powinna odzwierciedlać 

wskaźniki zadłużenia na przestrzeni tylu lat, na ile planowane jest zaciąganie i spłata 

zobowiązań. 
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Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Olecko została opracowana na lata 2023-2035 ze 

względu na okres spłacania zaciągniętych kredytów i wyemitowanych obligacji. Planuje się 

zwiększenie zadłużenia o kwotę 8.191.497,05 zł. 

W 2023 roku planowane wydatki są wyższe od prognozowanych dochodów o kwotę 

11.068.938,05 zł co oznacza wielkość deficytu budżetu gminy w związku z realizacją 

wydatków majątkowych. 

Zadłużenie Gminy z końca 2022 r. w wysokości 56.734.000,00 zł, przy pełnej realizacji 

dochodów i wydatków  oraz rozchodów tj. spłat rat kredytów i wykup obligacji, w związku z 

planowanymi zadaniami inwestycyjnymi będzie wynosił w 2023 r. 61.925.497,05 zł i 

stanowić będzie 43,4 % planowanych dochodów. W całym okresie prognozy spełniona jest 

relacja wynikająca z ustawy o finansach publicznych. 

W przedsięwzięciach na 2023 rok zaplanowano realizację zadań obejmujących więcej niż 

jeden rok budżetowy, w tym projekty realizowane przez JST (Cyfrowa Gmina i Dostępny 

Samorząd) oraz zadania inwestycyjne. 

Pytań ani uwag do projektu nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 3 głosach za i 4 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2023-2035. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Wnioski komisji 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

poddała wniosek w sprawie podjęcia działań w celu kształtowania świadomości młodzieży na 

temat działalności Oleckiej Rady Młodzieżowej pod głosowanie. 

Opinia Komisji: 
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Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

poddała wniosek w sprawie nowelizacji statutu Oleckiej Rady Młodzieżowej pod głosowanie. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

w związku z krążącymi informacjami w Internecie na temat powstania poligonu wojskowego 

na terenie Gminy Olecko poprosiła o przybliżenie tematu. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż decyzja dotycząca powstania jednostki wojskowej w Olecku zapadła na 

poziomie premiera i Ministerstwa Obrony Narodowej, kwestią dyskusyjną było 

umiejscowienie jednostki. Ze wstępnych informacji jakie uzyskał od oficerów z 11. 

Mazurskiego Pułku Artylerii w Węgorzewie wojsko było zainteresowane 20 ha 

ziemi.0Ppoprosił aby odstąpić od umiejscowienia jednostki na Dworku Mazurskim gdyż 

byłyby to zabranie potencjału turystycznego Olecka. Pod koniec października odbyło się 

spotkanie w Starostwie Powiatowym w Olecku na którym została przedstawiona mapa z 

oznaczeniem ziemi, którą wojsko jest zainteresowane, tj. teren bliżej Imionek ok. 70 ha 

zostałby przeznaczony na poligon, teren w kierunku wsi Możne ok. 40 ha na koszary i 5 ha 

dworku, gdzie dworek stawiają pod znakiem zapytania. Zaproponował aby lokalizacja 

jednostki była w Skowronkach, przy drodze wojewódzkiej, blisko do połączenia Via Baltica a 

więc idealne miejsce jeśli chodzi o infrastrukturę. 

Członek komisji – Wojciech Leonarczyk 

obawia się paraliżu miasta w momencie przejazdów kolumn wojskowych. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż infrastruktura drogowa będzie musiała zostać przebudowana. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

uważa, że powstanie jednostki wojskowej to ogromny rozwój dla miasta ale również spokój 

psychiczny mieszkańców. 

Członek komisji – Paweł Giełazis 

zgłosił następujące wnioski: 
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➢ poprosił o przygotowanie pisemnej informacji dotyczącej ilości umorzonych 

podatków za 2022 rok, z wyszczególnieniem komu zostały umorzone, w jakiej 

wysokości i na jakiej podstawie; 

➢ zapytał dlaczego „Paleta Smaków” nie została zabrana na okres zimowy z Placu 

Pawlaka, na jakich warunkach nadal tam stoi oraz czy jest opłacana dzierżawa. 

Członek komisji – Marian Prusko 

na prośbę mieszkańców Osiedla Lesk poprosił o wyznaczenie drogi dojazdowej do lokali 

mieszkalnych i firm znajdujących się w dalszej części osiedla w związku z przebudową drogi. 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodnicząca komisji 

/-/ Janina Anuszkiewicz 

Protokołowała 

/-/ Sylwia Barszczewska 


